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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez

„Miért nem teszik lehet ővé, hogy a köznevelésben részt vev ő diákok demokratikus alapon
működő szervezeti formában elmondhassák véleményüket a sorsukat érintő kérdésekke l
kapcsolatban? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Számos alkalommal vetettük fel a diákok érdekképviseletével összefüggő problémákat .
Véleményünk szerint ugyanis a jelenlegi jogszabályok nem nyújtanak megfelelő lehetőséget
arra, hogy a közoktatásban részt vevő diákok valódi befolyással legyenek a sorsukra az őket
érintő kérdésekkel kapcsolatban .

A diákönkormányzatiság rendszerének kapcsán sajnálatos módon csak visszalépéseke t
tapasztalhattunk az elmúlt időszakban. A diákönkormányzatok jogi helyzete rendezetlen é s
átgondolatlan, a hatékony működésükhöz nincsenek meg a megfelelő anyagi és jogi
körülmények. Ahogy ez ismert, a jelenleg érvényben lév ő szabályozás gyakorlatilag a
véleményezési jogban merül ki és nincs részletesen kidolgozva a diákönkormányzatiságga l
kapcsolatos szabályozás .

A felsőoktatáshoz hasonló, jól működő képviseleti rendszer nem létezik, erre a jelenleg i
szabályozás semmilyen lehetőséget nem ad. Mindez azért is probléma, mert a
diákönkormányzatiság egy nagyon fontos szocializációs eszköz is a fiatalok számára, am i
hozzájárulhat, hogy tudatos és aktív állampolgárra neveljük a fiatalokat .

Farkas Gergely
országgyű lési képviselő

Írásbeli kérdés



Mivel korábbi kérdésimre adott válaszok kapcsán Önök is előszeretettel hivatkoztak a Nemzeti
Ifjúsági Tanácsra, mint olyan intézményre, amely képviseli a fiatalokat, ezért engedje meg ,
hogy én rájuk hivatkozzak . A NIT ugyanis szintén többször megfogalmazta azt az igényét ,
miszerint égetően szükséges lenne a diákönkormányzatok struktúrájának megreformálása, a
diákönkormányzatok jogainak áttekintése .

A NIT tehát hasonlóan látja a helyzetet, ahogy a Jobbik, hogy felül kell vizsgálni a
diákönkormányzatok jogait, szükséges a korábbi egyetértési jogkör bizonyos területeken
történő visszaállítása, megerősítése. A Nemzeti Ifjúsági Tanács szerint ilyen terület lehet a
Házirend, a Szervezeti és Működési Szabályzat bizonyos pontjai, vagy éppen a DÖK segítő
pedagógus kinevezése . A NIT a diákönkormányzatok mellett a diákok jogainak monitorozásá t
is sarkalatos pontnak tekintik .

Ezek mentén javasoljuk, hogy miel őbb induljon el egy, a diákönkormányzatok helyzetéve l
kapcsolatos egyeztetési folyamat, illetve kezdjék el előkészíteni a szükséges jogszabályok
módosítását. Hiszen csak az az önkormányzatiság lehet sikeres és eredményes, amel y
hatékonyan tud élni jogaival .

Tisztelt Miniszter Úr!

1. Nyitottak-e a diákönkormányzatok jogainak felülvizsgálatára, azok erősítésére és
ezen intézmények akár anyagi jellegű támogatására ?

2. Konkrétan mi a véleményük a Nemzeti Ifjúsági Tanács javaslatairól, amelyeke t
Önök is megkaptak?

Várjuk érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . május 12 .

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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